
 
 

 
Cum a fost trecerea de la "Moș Gerila" la „Moș Crăciun "pentru copiii de la grădiniță..... 

Maria CORDOȘ – educatoare pensionară 

 

Am început cu "Moș Gerila ", la grădiniță ca acasă era "Moș Crăciun ", greu a fost de gestionat așa  situație, în 

special cu cei de 3-4 ani. Au fost situații când ei credeau că "Moș Gerila " este fratele mai mic a lui "Moș 

Crăciun ",că el vine doar la grădiniță și "Moș Crăciun", vine acasă cu mai multe cadouri, nu aveai cum să le 

spulberi trairea sufletească, așa că aprobai gândurile lor. Abia după '90 am fost liberi să trecem cu adevărat la 

"Moș Crăciun", dar să știți că trairea lor sufletească era aceeași, bucuria li se citea în priviri. A fost mai greu de 

găsit cântece cu "Moș Gerilă", în schimb erau poezii cu el. Serbarile aveau aceleași trăiri sufletești,că și cele de 

mai târziu, după '90.  

Această perioadă a fost mai ușoară și mai plăcută pentru toată lumea, în modul de exprimare. Am trecut prin 

multe bucurii și împliniri sufletești, alături de cei dragi sufletului meu, copiii. La multe întrebări și provocări 

trebuia să fac față, să nu fie lezată trăirea și gândirea mititeilor ingerași, cu precădere celor de3 ani. Când știi 

să cobori la nivelul lor de înțelegere, ai parte de multă iubire sinceră și inocentă, o simt și acum după 13 ani de 

când sunt la pensie.  

Așa că mai puțin contează cum îi zicem, moșului, bucuria și emoția întâlnirii cu el este  aceeași. Când  

motivația este de a fi în apropierea, moșului,  nimic nu a fost greu sau mult. Când eram în prezenta Moșului, 

nu se poate descrie emoția și bucuria din sufletul și privirea copiilor, până în momentul împărțirii darurilor, 

când se dezlăntuiau emoțiile, la unii prin plâns de buurie, la alții prin țipăt de bucurie, pentru alții prin blocare, 

nu aveu răbdare să deschidă pachetul acasă, care era destul de modest, pentru vremurile acelea, nu se puteau 

compara cu vremurile actuale...  

Nu pot să fac o comparație între trairea sufletească cea trecută și cea din prezent, dar cred că sufletul unui copil 

rămâne tot inocent și sincer. Mai trăiesc și acum nostalgia momentului întâlnirii cu "Moșul", alături de cei 

ludici și inocenți.  

Meseria de educator este o profesie nobila și frumoasă, dacă știi să iubești cu adevărat copiii. Îmi doresc să fie 

prezent "Moș Crăciun" în sufletul fiecăruia dintre noi, să ne facă asemenea copiilor, buni la sufet și 

prietenoși.... 

Numai bine și sănătate multă tuturor. Sărbători fericite, alături de cei dragi sufletului! Să-l primim cu bucuria 

unui copil, pe "Moș Crăciun ", ca în colind din an în an sosesc mereu, La geam cu Moș ajun… 
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